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Betreft: (Sociale) wijkteams in Roosendaal

Toelichtinq

In de wijken Kroeven, Langdonk, Kalsdonk en Westrand zijn wijkteams opgerícht. Hierin wordt
door medewerkers van de gemeente, Traverse (welzijnswerk) en woningbouwcorporatie Aramis
AlleeWonen samengewerkt met bewoners. Sinds eind 2A12 is met de teams van Kroeven,
Langdonk en Kalsdonk proefgedraaid en zijn inmiddels ook echt van staft gegaan. In Westrand is
men a[ sinds 2010 bezig met Vice Versa.

De doelen zijn het versterken van de leefbaarheid en het ondersteunen van bewoners bij het
inzetten van "eigen kracht". De belangrijkste opdrachten voor de wijkteams zijn maximale
burgerparticipatie en minimale bureaucratie. Korte lijnen en snelle actie moeten leiden tot eerder
ingrijpen. De verwachting is dat zo met minder kosten meer bereikt kan worden.

Deze wijkteams zijn ook van belang in het kader van de drie decentralisat¡es in het sociale domein.
Belangrijke doelen van de decentralísaties en de inzet van de wijkteams komen veel met elkaar
overeen, zoals het vergroten van de zelfredzaamheid van de burgers (door inzet familie en
vrijwilligers ). Er wordt ingezet op preventie en vroegsignalering om ergerte voorkomen. Ook een
heel belangrijk gezamenlijk doel is een afname van de bureaucratisering.

Juist omdat voor 2016 de transformat¡e van deze drie beleidsvelden een feit moeten zijn (waarbij
ook nog een forse kofting op de Jeugdzorg zit), is het van belang dat juist wijkteams goed
functioneren. De afgelopen weken heeft de PvdA daarom ook gesproken met mensen uit de wijken
waar de wijkteams actief zijn en heeft gesignaleerd dat nog niet alles naar behoren verloopt.
Vooral de afname van bureaucratisering lijkt een doelstelling die moeilijk is te halen. Papierwerk en
overleggen líjken vermeerderd te zijn, in plaats van minder. Dit lijkt dan weer een negatief effect
te hebben op de andere doelen die de inzet van wíjkteams moeten bewerkstelligen.

Ook hebben we kennis kunnen nemen van het berícht dat de vrouwenopvang Susan Rose op 1

januari 2016 waarschijnlijk haar deuren zal sluiten in Roosendaal. Het is de bedoeling dat sociale
wijkteams gaan zorgen voor vroegtijdige signalering zodat situaties niet uit de hand lopen en de
wr¡kteams ook dit soort lastige kwesties oplossen.
In de Samenwerkingsovereenkomst tussen gemeente, Allee Wonen en Traverse is afgesprokcn dat
de wijkteams zelf voor 1 januari 201ó een evaluatie opstellen. Dat is naar ons idee vrij laat. Er is
dan geen tijd meer om bij te sturen. De PvdA is van mening dat eind 2015 alle activiteiten zo
optimaal mogelijk moeten functioneren voordat de transformatie een feit ¡s.
Wij willen dan ook met klem aan het college vragen:

1. Heeft u zicht op het functioneren van de wijkteams op dit moment en dragen zij naar
behoren bij aan het versterken van de leefbaarheid en het ondersteunen van bewoners bij
het inzetten van "eigen kracht"?

2. Vindt u dat de wijkteams klaar zijn voor 2016?
3. Bent u het met de PvdA eens dat alles in het werk gesteld moet worden om de

transformatie in goede banen te leiden?
4. Bent u het met ons eens dat een evaluatie voor l januari 2016 rijkelijk laat is om nog voor

de transformatie te kunnen sturen op optimalisering van de wijkteams?



Beantwoording:

Ja, wij zijn van mening dat de wijkteams bijdragen aan het versterken van de leefbaarheid en
het ondersteunen van bewoners bij initiatieven.

2. Het is duidelijk dat de rol van het wijkteam opnieuw bezien moet worden: vanuit het Sociale
Domein en vanuit de dienstverlening in de wijken en dorpen. Wie zijn er aanwezig in een wijk
of dorp en past dat bij de huidige vragen en gewenste transformatie? Of de wijkteams er klaar
voor zijn is onderwerp van gesprek. Zie punt 4;

3. Ja, zie vraag 4. Er is dan ook íntensieve samenwerking tussen het programma vitale wijken en
dorpen en de medewerkers binnen het sociaal domein;

4. Ja, dat zou laat zijn. Dat is ook de reden dat wij eerder dit voorjaar al het gesprek zijn
aangegaan met onze partners in het wijkteam, Traverse en Allee Wonen. Wij hebben
gezamenlijk uitgesproken de noodzakelijke veranderingen vorm te geven binnen het
commitment dat we zijn aangegaan in de samenwerkingsovereenkomst;
De veranderingen zullen we in gang zetten als de uitkomsten uit het, in de startnotie Vitale
Wijken en Dorpen aangekondigde, onderzoek naar de dienstverlening in de wijk afgerond is.
Voor dit onderzoek is in juni een vragenlijst uitgezet en vindt op 13 juli een bijeenkomst plaats
met alle relevante professionele dienstverleners in Roosendaal. Dat is inclusief de inzet van
professíonals in wijkteams. De vraag is namelijk ook of de wijkteams vanuit de ambities en
ontwikkelingen in het sociale domein en de vitaliteit van de wijk de meest geschikte oplossing
is en blijft.
Met de aanbíeders Traverse, MEE en AlleWonen onderzoeken we gelijktijdig hoe we de wijken
en dorpen (voorliggend veld) kunnen versterken. Medewerkers uit de Toegang (Wmo
consulenten en jeugdprofessionals) leveren hier een actieve bijdrage aan.
De uitkomsten van beide onderzoeken zullen we met elkaar verbinden om zo tot een integraal
advies te komen;

5. Het onderzoek zoals onder 4 beschreven vindt al eerder plaats;

'Dienstverlening op maat'en het daarmee gepaard gaande onderzoek is een van de projecten
die vanuít het programma Vitale wijken en dorpen wordt uitgevoerd. Vanwege de samenhang
met de ontwikkelingen in het sociale domein zullen de uitkomsten van het onderzoek en de
aanbevelingen in het najaar aan uw raad worden voorgelegd. Gelijktijdig met de advisering
rondom'de toegang';

7. N.v.t;

L Voor de vrouwenopvang is de gemeente Breda centrumgemeente. Het beschikbare budget
wordt de komende drie jaar met 38o/o gekort en dat betekent dat er 2,5 miljoen euro bezuinigd
dient te worden. Hierdoor is er een noodzaak om de vrouwenopvang te reorganiseren. Op dit
moment worden onder de regie van de gemeente Breda gesprekken gevoerd met relevante
paftners. De vrouwenopvang heeft namelijk een regionale en geen lokale functie. De gemeente
Roosendaal praat híerin mee als een van de partners. Inzet hierbij is om te komen tot een
passend aanbod vooronze gemeente. Indien open houden geen optie is zal de inzetvan het
gesprek zijn om een goed alternatief te bchoudcn;

Saskia Schenk-Dekkers
Wethouder Vitale Wijken en Dorpen

Hugo Polderman
Wethouder
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